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     :  لملخصا

بصدور  فعلية لها  سياسة المدن الجديدة بعد عجز الدولة على توفير السكن فكانت أول بداية  جاءت  
  ، مشكل السكن  معالجةو لهدف فك الخناق على المدن الكبرى    2002ما     8المؤرخ في    02/08القانون رقم  

جل هذا الغرض ولخلق قطب حضري لأالذي جاء خصيصا  على منجلي  منها مشروع إنجاز المدينة الجديدة  
الحضرية    والتنميةالمجال الحضري    ولتنظيم  ،للقضاء على المشكلة السكنية  جديد يعكس سياسة الدولة المنتهجة

  به   س لَّ بأدورا    لعبت المدينة    أظهرت أن   على منجلي،لمدينة الجديدة  لالميدانية  الدراسة    خلل ومن    ،للمدن
السكن   للحد من مشكل  ا  وأداة كاستراتيجية  المجالال  نب لكن من جا   الحضرية،لتنمية  لتحقيق  للمدينة  تنظيم  ي 

جاءت   على منجلي  ينةمد   لأنشهدت مشاكل عديدة داخل محيطها،    والمرافق والتجهيزات والتهيئة الحضرية،
بعض المعايير الواجب   ةدون مراعا ينة الأم قسنطينة،  هدف تخفيف الضغط على المد بكحل استعجالي وملح  

، من بينها غياب التخطيط المسبق والمدروس لمثل هذه المشاريع الإستراتيجية، وهذا المدنتطبيقها في إعداد  
لدى كان  يجب   الآن،  تشهده من مشاكل حضرية  المدينة وما  انعكس على  انجاز ما  تماشي سير  ضمان 

دور هذه المشاريع أساسي في جذب السكان وكذلك    لأن  والتهيئة الحضرية،  المشاريع بين السكنات والتجهيزات 
 .لها دور تكميلي فيما بينها
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Abstract: 

The new cities policy came after the state’s inability to provide housing 

however Its  first real  beginning was with the issuance of Law No. 02/08 of May 8, 

2002, with the aim of loosening the stranglehold on major cities and addressing the 

housing problem, including the Ali Mendjeli new city project, which came 

specifically for this purpose and to create a new urban pole reflects the state policy 

adopted to eliminate the housing problem and to organize the urban space and urban 

development of cities. Through the field study of the new city on Ali Mendjeli, it 

showed that the new city played a significant role as a strategy to reduce the housing 

problem and a tool for achieving urban development, but from the aspect of 

organization, facilities, equipment and urban development. The city witnessed many 

problems within its surroundings, because the city of Ali Mendjeli came as an urgent 

solution with the aim of relieving pressure on the mother city of Constantine, without 

taking into account some of the standards that must be applied in preparing cities, 

including the absence of advance and thoughtful planning for such strategic projects, 

this is what was reflected in the city and the urban problems it is witnessing now, 

when it was necessary to ensure that the progress of project completion was 

consistent between housing, equipment, and urban development, because the role of 

these projects is essential in attracting residents, and they also have a complementary 

role among them. 
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